
Møde med Poul Jacobsen og Kystdirektoratet

Forretningsudvalget har den 14. april 2014 afholdt et møde med direktør Poul Jacobsen, Skagen
Innovation Center, der står for rørforsøgene på kysten.

Poul Jacobsen informerede om sin vurdering af kystens tilstand, og om de muligheder han ser for
at stoppe nedbrydningen af kysten, bl.a. ved anvendelse af hans eget rørprojekt.

Han fremlagde også sit syn på, hvordan Kystdirektoratet burde anvende den bevilling, der for de
kommende 5 år er afsat til kystbeskyttelse på Vestkysten. Konklusionen var, at han mente at
kunne gennemføre mere kystbeskyttelse for midlerne, end der er lagt op til fra Kystdirektoratets
side.

Forretningsudvalget har efterfølgende den 14. april 2014 sammen med direktør Mette Løvschall,
kystteknisk chef Per Sørensen og afdelingschef Herluf Mørch fra Kystdirektoratet haft en besig-
tigelse af et område syd for Søndervig for en vurdering af stormenes indvirkning de seneste år. 

Målsætning for kystdirektoratet er sikring af infrastruktur, men man gjorde opmærksom på, at
det ikke med de midler der pt. stilles til rådighed er muligt at sikre kysten mod naturens nedbryd-
ning. Man vil de kommende 5 år pumpe 1,7 mill. m3 sand ind, hvilket er væsentligt mindre end
man har pumpet ind de senere år. Man havde ikke planer om, at ændre på den anvendte kystsik-
ringsform, - dvs. hvordan man måske kunne få mere kystsikring for de samme penge.

Det er forretningsudvalgets opfattelse, at der må arbejdes på, at få kystsikringen til også at
omfatte den omgivende natur, også til glæde for de mange sommerhusgrundejere på kysten, og
til glæde for alle dem, der derudover besøger den jyske vestkyst hvert år.

Denne opgave kan kun løses ved en vedvarende påvirkning af politikerne for at skaffe yderligere
midler , 
- og gerne i samarbejde med de ramte kommuner.


